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Pošto Juda iziđe iz 
blagovališta, reče Isus: 
»Sada je proslavljen Sin 
Čovječji i Bog se proslavio u 
njemu! Ako se Bog proslavio 
u njemu, i njega će Bog 
proslaviti u sebi, i uskoro 
će ga proslaviti! Dječice, još 
sam malo s vama. Zapovijed 
vam novu dajem: ljubite 
jedni druge; kao što sam ja 
ljubio vas, tako i vi ljubite 
jedni druge. Po ovom će svi 
znati da ste moji učenici: 
ako budete imali ljubavi 
jedni za druge.«  
   Iv 13, 31-33a.34-35

ZAPOVIJED VAM 
NOVU DAJEM: 
LJUBITE JEDNI 

DRUGE!



“Po ovom će svi znati da ste moji učenici: 
ako budete imali ljubavi jedni za druge.” 
Ništa nije vjerodostojnije kao prava, 
življena ljubav prema bližnjemu. Nikakvi 
pametni argumenti ne mogu uvjeriti 
da su Krist i kršćanstvo u skladu. Samo 
ljubav može uvjeriti. Samo se njoj može 
vjerovati. Propovijedi mogu ostaviti 
dojam, ljubav istinski pokreće.
Iskustvo to sasvim jasno pokazuje. Zašto 
je majka Terezija iz Kalkute ostavila dubok 
dojam kod ljudi diljem svijeta? Samo 
iz jednog razloga: njoj se vjerovalo, da 
je stvarno živjela ljubav. Ona je ostavila 
dubok dojam na hinduse i muslimane, 
kršćane i ateiste, jer ih je uvjerila svojim 
životom.
U sasvim bolnim raspravama o 
zloupotrebi u Crkvenim ustanovama i po 
zastupnicima Crkve, čovjeku sve to daje 
misliti: ako ljubav Isusovih učenika treba 
biti znak, tada je zloupotreba ljubavi time 
teža.
Već je u ranom kršćanstvu primjetio sveti 
Ivan Krizostom: “Ako kod nas nedostaje 
ljubavi, jedva da će na nevjernike nešto 
drugo djelovati i njih izazvati”. “Ljubite 
jedni druge!” Isus to zove “novom 

zapovijeđu”. To je temeljna 
zapovijed Evanđelja: Boga 
ljubiti svim srcem, a bližnjega 
kao samoga sebe. Svi mi to 
vidimo bilo kada, iz praktičnog 
razloga: ja ljubim to, da budem 
ljubljen! Nitko ne želi sebi 
da bude odbijen ili omražen. 
Svatko se osjeća dobro, ako zna 
da je zaštićen u ljubavi drugoga.
Isus je govorio da mi sami 
trebamo pokloniti ljubav. A to 
je puno teže. Što znači ljubiti 

jedni druge, ako se ne susrećemo 
s uzvraćanjem ljubavi? I tada: što 
znači ljubiti jedan drugoga, ako sam 
od drugoga bio iskorišten, prevaren, 
ožalošćen, povrijeđen? Sve je lijepo i 
pravo ako je ljubav obostrana, ako su 
davanja i primanja u dobroj ravnoteži.
“Ljubav boli do bola” često je govorila 
Majka Terezija. Kako to ide? Isus je dao 
jednostavan odgovor: “Kao što sam ja 
vas ljubio, tako i vi trebate ljubiti jedni 
druge”. Kako je on ljubio nas? Kako me 
Bog ljubi? Kako me vidi Isus? Njegova je 
ljubav uvijek uzorak. On ne kaže: Ako ti 
ljubiš mene, ja ću ti uzvratiti ljubav. On 
nas ljubi bez kalkulacija, bez da pita je li 
se to isplati, je li se nagrađuje.
Ako smo ljubazni i s puno ljubavi samo 
tada, kad nam to nešto donosi, tada 
druge ne ljubimo pravo. Tada se radi o 
nama samima. Tada druge iskorištavamo. 
Ljubav je nesebična. I samo tako ona 
može uspjeti. Samo tako ona donosi 
radost. I konačno veliki dobitak. I tada 
ona uvjerava više nego sve riječi. Jer 
vjerodostojna je samo ljubav.

fra Jozo Župić

VJERODOSTOJNA JE SAMO LJUBAV



U Vukovaru je u utorak 10. svibnja 2022. godine održana održana svečanost otvaranja 
novih stuba koje povezuju ulicu Stjepana Radića i prostor župne crkve i franjevačkog 
samostana sv. Filipa i Jakova . Nove moderne, arhitektonsko zahtjevne, stube nose 
ime 

STUBE FRA MARKA KUROLTA
svećenika, franjevca zaslužnog za spašavanje duhovne i materijalne baštine iz 
franjevačkog samostana u Vukovaru čiji je život i djelovanje vezan djelom i za našu 
franjevačku crkvu u Zemunu. 
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SVEČANOST PROGLAŠENJA 
STUBA FRA MARKA KUROLTA U VUKOVARU

“Stube su simbol života, simbol međusobne komunikacije, simbol 
povezivanja i one, možda na najbolji način mogu oslikavati život i djelo 
fra Marka Kurolta. Borio se da na životu ostanu vrijedna dobra duhovne 
i kulturne baštine, neustrašivo je komunicirao sa svima, povezivao je 
sve ljude koje je susretao s Bogom i međusobno, svima ulijevajući nadu 
radosti života.”

(iz pisma vjernika Zemuna upućenog sudionicima svečanosti)



Svečanost otvorenja i proglašenja stuba 10. svibnja 2022. godine 
obuhvatila je:

• premijerno prikazivanje dokumentarnog fi lma „Fra Marko Kurolt – 
samozatajni heroj“ u Pastoralnom centru sv. Bono 
• svečano otvorenje stuba fra Marka Kurolta uz nastup Župnog zbora 
sv. Cecilija i učenika Gimnazije Vukovar u ulici Stjepana Radića
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Svečani trenuci 1)

„Ovaj dan je za nas posebno lijep. Fra Mar-
ko je zaslužio ovu počast. U životu je bio 

skroman i vedar te je 
uvijek imao lijepu riječ 
za svakoga. Zaslužio 
je ovo što je dobio. 
Drago nam je što Vu-
kovar čuva sjećanje 
na njega“, poručio je 
fra Markov nećak Dra-
gan Kurolt, prerezavši 
vrpcu s vukovarskim 
gradonačelnikom i 
fra Tonijem Vučimi-
lovićem koji je svoj 
svećenički i redovnički 

život začeo u Zemunu.
Vjernici okupljeni oko 
franjevačke crkve u sv, 
Ivana Krstitelja u Zemunu 
bili su dihom povezani 
sa okupljenima u ovim 
svečanim trenucima putem 
pismu okupljenima, koje je 
pročitao fra Ivica Jagodić,  
gdje su između ostalog 
poručili:  “Sa svima vama koji 
 1)  - fotografi je dobijene dobrotom franjevačkog samostana u Vukovaru na čemu im toplo zahvaljujemo



ove riječi slušate budite uvjereni da smo 
ovoga časa, ovoga trenutka u mislima 
povezani sa vama u radosti proglašenja 
stuba imenom fra Marka Kurolta. Neka 
one postanu i ostanu trajni spomen na 
njega. Neka te stube, sve ljude koje njima 
budu hodali, postanu spomen da Božja 
ljubav i Njegovo milosrđe neprestano 
silaze na nas, a da mi ljudi suvremenoga 
doba svoj duh trebamo dignuti prema 

nebeskim visinama,  da ruke dobrote 
pružamo svima koje u svojim životima 
susrećemo.” 
Svečanosti su nazočili i čelnici grada 
Vukovara, a riječi gradonačelnika i 
predstavniuci učenika gimnazije čije 
rijeli su odzvanjale lijepo uređenim 
prostorom, a sve je zaokruženo toplinom 
pjesme župnoga zbora, dok je svibanjsko 
sunce svojom hvalom slavilo Gospodina.
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Riječi molitve i blagoslova 
novih sruba uz simbolično 
sječenje vrpce  započeo je 
život novih stuba koje neka 
sve podsječaju “da i mi 
poput onoga čije ime nose 
budemo samozatajni hero-
ji“, “a stubama fra Marka 
Kurolta na mnogaja ljeta“.



Film “Fra Marko-samozatajni heroj nastao je 
na temelju autobiografskog djela „Treba li sve 
zaboraviti“ u kojem je proživio najteže razdoblje 
svojega života, ali u kojem je došla do izražaja 
njegova ljudska i evanđeoska veličina. U narodu 
samozatajan, u djelima heroj. Zahvaljujući 
njegovoj požrtvovnosti i mudrosti sačuvane su 
gotovo sve knjige i ostalo kulturno samostansko 
blago, kao i umjetnička zbirka Antuna Bauera. 
Zbog ovoga herojskog podviga, knjižnica 
vukovarskog franjevačkog samostana danas nosi 
naziv „Fra Marko Kurolt“. Predsjednik Republike 
Hrvatske dr. Franjo Tuđman odlikovao ga je 
Redom hrvatskoga pletera za osobit doprinos 
razvitku i ugledu Republike Hrvatske i dobrobiti 
njezinih građana. Osim ovog odlikovanja, za 
zasluge vezane uz grad Vukovar fra Marko je 
dobio i Medalju grada Vukovara. Malo tko je znao 
za njegove podvige u spašavanju vukovarskog 
vrijednog kulturnog blaga. Podvig u tom 
strašnom ratnom vihoru nemoguć! Ali kako Bogu 
ništa nije nemoguće, Bog se poslužio fra Markom, 
njegovim samozatajnim govorom i nastupom. 
Ljudske i redovničke vrline dale su mu snagu 
da u svemu tome ostane i čovjek i redovnik i 
svećenik, koji zna biti prijatelj i steći prijatelje, 
ali i neprijatelja „razoružati“. Fra Marko je u sebi 
imao to umijeće i takvu mudrost da ljude navede 
činiti dobro. Nije zatajio da je i na suprotnoj 
strani bilo dobronamjernih ljudi koji su osjetili 
zlo jednoga rata i koji su bili spremni pomoći i 
ublažiti ratna stradanja. Fra Marko je najznačajniji 
svećenički i franjevački doprinos dao Zemunu, 
gdje je s narodom živio evanđelje te u burnom 
vremenu kada je spašavao kulturno blago grada 
Vukovara. Kako bi iz razorenog i devastiranog 
Vukovara spasio vrijedno kulturno blago koje su 
franjevci, želeći ga zaštititi od uništenja, spremili 
u podrume samostana i u kriptu crkve, fra Marko 

je došao u posve uništeni vukovarski franjevački 
samostan. U njemu više nije bilo franjevaca jer 
ih je, unatoč traženju da ostanu u samostanu i 
Vukovaru, meprijatelj  odvezao u progonstvo. 
Fra Marko se svojim djelima u kriznim ratnim 
godinama pokazao pravim franjevcem. Hrabro 
je od neprijateljskih generala zamolio za pomoć 
pri spašavanju kulturnoga blaga Vukovara, 
koje u sebi čuva svjedočanstvo o hrvatskom i 
katoličkom identitetu našega naroda u Vukovaru. 
Zahvaljujući njegovoj požrtvovnosti i mudrosti 
sačuvane su gotovo sve knjige i ostalo kulturno 
samostansko blago, kao i umjetnička zbirka 
Antuna Bauera. Zbog ovoga herojskog podviga, 
knjižnica vukovarskog franjevačkog samostana 
danas nosi njrgovo ime. Predsjednik Republike 
Hrvatske dr. Franjo Tuđman odlikovao ga je 
Redom hrvatskoga pletera za osobit doprinos 
razvitku i ugledu Republike Hrvatske i dobrobiti 
njezinih građana. Osim ovog odlikovanja, za 
zasluge vezane uz grad Vukovar fra Marko je 
dobio i Medalju grada Vukovara. Malo tko je znao 
za njegove podvige u spašavanju vukovarskog 
vrijednog kulturnog blaga. Podvig u tom 
strašnom ratnom vihoru nemoguć! Ali kako Bogu 
ništa nije nemoguće, Bog se poslužio fra Markom, 
njegovim samozatajnim govorom i nastupom. 
Ljudske i redovničke vrline dale su mu snagu da u 
svemu tome ostane i čovjek i redovnik i svećenik, 
koji zna biti prijatelj i steći prijatelje, ali i 
neprijatelja „razoružati“. Fra Marko je u sebi imao 
to umijeće i takvu mudrost da ljude navede činiti 
dobro. Nije zatajio da je i na suprotnoj strani bilo 
dobronamjernih ljudi koji su osjetili zlo jednoga 
rata i koji su bili spremni pomoći i ublažiti ratna 
stradanja. 

U tim mislimo sačekajmo trenutak da ovaj fi l 
premjerno vidimo i u našem Zemunu.
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Fra Marko Kurolt – samozatajni heroj



LJUBITI NE KAO JUDA, NEGO KAO KRIST

Juda ode iz blagovališta, otišao je sa svojih 30 
srebrnika, rekli bismo danas sa sačicom dolara. 
Otišao je svojim putem, putem gdje nema 
ljubavi. To je sam odabrao, nitko mu to nije 
zapovjedio, niti od njega tražio. To je bila njegova 
odluka i njegova sudbina. Uskrsli Krist, pak, dok 
je još sa svojim učenicima, kaže: „Zapovijed vam 
novu dajem: ljubite jedni druge”. Ove riječi on 
izgovara, ali ne čini u naredbodavnom stilu, 
naređujem vam - morate tako, već naprotiv u 
ljubavi – eto dajem vam uputu, kažem vam 
što želim, a ako me smatrate svojim vođom i 
pastirom onda činite to, živite to. Vi izaberite, 
ja vam nudim a na vama je odluka da li ćete tu 
moju zapovijed prihvatiti ili ne. Na nama, na 
meni je odluka, biram li put Jude koji vodi samo 
u smrt ili put Njegove ljubavi koji posle smrti 
vodi u slavu uskrsnuća.

Ako prihvaćamo i želimo živjeti po toj novoj 
zapovjedi – zapovjedi  ljubavi, Isus nas upućuje 
kako to u našim životima trebamo činiti: “kao što 

sam ja ljubio vas tako i vi ljubite jedni druge.“ 
Ljubio nas je do smrti, smrti na drvetu križa. 
Ljubio nas je do kraja, u punini. Ljubi nas i danas, 
tu je među nama samo ga trebamo prepoznati 
i vidjeti u svojemu bratu, u svojoj sestri. Što 
god učiniste nekome od moje najmanje braće 
meni ste učinili. Bog od nas ne traži izjave, 
deklaracije da ljubimo već djela ljubavi. Ovdje 
ne trebamo nabrajati sva djela ljubavi koje 
je Isus pokazao za svoga ovozemnog života. 
Kada ljubimo Isusovom ljubavlju to znači 
napojiti žedne, dati jesti gladnima, zaodjenuti 
gologa, otvoriti svoju ruku potrebitima, 
pohoditi bolesne, ostarjelima biti potpora, 
utjeha žalosnima, neuke poučiti, nepravedno 
progonjene zaštititi, ne klaparati jezikom, 
povratiti nadu onima koji su je izgubili, mir 
donositi tamo gdje je nemir. Toliko toga 

maloga i jednostavnoga, ali zapravo velikoga, 
možemo učiniti, ali važno je to učiniti iz ljubavi. 
Neka vaša desnica ne zna što čini ljevica, ali Bog 
u tajnosti zna sva naša djela ljubavi. 

Ne možemo ljubiti Boga ako ne ljubimo 
bližnjega svoga, a ”po ovom će svi znati da ste 
moji učenici: ako budete imali ljubavi jedni za 
druge”. Lijepo je oko vrata nositi zlatni lančić s 
križem, srebrni broš s likom Njegova srca, lik 
Majke Božje na medaljonu ili što slično, ali to 
nije znak da smo Njegovi ako u svojim srcima, 
u svojim životima, u svojim postupcima prema 
bratu čovjeku nema ljubavi. Isus jasno poručuje 
ne govorite da ljubite nego ljubite čineći. Da 
je Juda, koji se spominje na samom početku 
današnjeg ulomka evanđelja uistinu ljubio onda 
on sigurno ne bi izašao iz blagovališta. Nemojmo 
ljubiti kako je to činio Juda nego kako to uskrsli 
Krist zapovijeda.

Josip



RASPORED EUHARISTIJSKIH  SLAVLJA
          Nedjeljom  u  9  i  u 18  sati.  Radnim danom u 18 sati.

Ponedjeljkom, srijedom i subotom nema svetih misa.

www.franjevci-zemun.com      tel. 011 / 2198134

SVETI FRANJO ASIŠKI PIŠE 
U SVOJOJ OPORUCI:

TJEDNI KALENDAR
PONEDJELJAK, 16. svibnja

Ivan Nepomuk, Florencije 
UTORAK, 17. svibnja

Paskal, Paško, Gizela, Bruno
SRIJEDA, 18. svibnja
Ivan I. papa, Venancije 
ČETVRTAK 19. svibnja
Celestin V. papa, Teofi l

PETAK, 20. svibnja
Bernardin Sijenski, Lidija

SUBOTA, 21. svibnja
Kristofor Magallanes i dr.
NEDJELJA, 22. svibnja
6. Uskrsna, sv. Rita

„Dok sam bio u grijesima, bilo mi je veoma 
mrsko i gledati gubavce. I sam Gospodin 
dovede me među njih i ja sam im iskazivao 
milosrđe. I kad sam odlazio od njih, ono 
što mi se činilo mrskim pretvorilo mi se u 
duhovnu i tjelesnu slast.“
To svjedočanstvo dobar je primjer kako 
zapovijed ljubavi pokazuje plodove i u 
ovom prolaznom zemaljskom životu. 
Franjo, kojemu je bilo mrsko gledati 
gubavce, postupio je protiv naravne 
odbojnosti i počeo im iskazivati milosrđe. 
Još kaže da ga je među gubavce doveo 
Gospodin. Kako? Odgovor bi se mogao 
kriti u Franjinu čitanju evanđelja. Tko 
ide za Isusom putem evanđelja, gubavce 
ne može mimoići. Videći kako ih Isus ne 
mimoilazi, nego ih dotiče, Franjo je morao 
učiniti isto. I tako se dogodio preobražaj. 
Vršeći novu zapovijed Franjo je u odnosu 
prema gubavcima postao novi čovjek. Ono 
što mu je bilo gorko postalo mu je slatko.
Tako biva sa svakim Isusovim učenikom. 
Vršeći zapovijed ljubavi, to jest čineći djela 
ljubavi i onda kada nam je to teško, mi 
zapravo oremo tvrdokornu zemlju svojega 
srca. I tek kad je dobro pripremimo iz nje 
može niknuti posijano sjeme i donijeti 
svoj slatki plod.

fra Domagoj Runje

13 UTORAKA 
SVETOM ANTI

Pobožnost trinaest utoraka redovito se 
obavlja zajednički kao duhovna priprava 
za blagdan svetog Antuna Padovanskoga. 
Utorak je posvećen svetom Antunu, jer su 
toga dana njegovi smrtni ostaci preneseni 
u Padovu i pokopani u crkvi Sv. Marije, 
kasnije pretvorenoj u veličanstvenu 
Svečevu baziliku. Utoraka je trinaest na 
spomen 13. lipnja, datuma Antunova 
preminuća – odakle i nabrajanje trinaest 
milosti u poznatoj pjesmi “Ak’ čudesa 
tražiš” što ih Bog dijeli vjernicima po 
njegovu zagovoru. 


